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U proteklih tjedan dana promoviranja sporta posebice paraolimpijskog sporta,

paraolimpijski sport je doživio vrhunac potpisujući ugovor s Vladom Republike

Hrvatske, a nakon toga primajući odlikovanja od predsjednika Republike

Hrvatske. Možemo reći da je stavljena toka na i zahvalama i priznanju za rad

koje su sportaši, njihovi treneri, savezi i obitelji činili kako bi oni stali na

olimpijski tron i pokazali svijetu da se unatoč svemu može i mora pobijediti.

Ivo KRIŠTIĆ: Dva brda

Vlada i predsjednik Republike Hrvatske podržali su hrvatske paraolimpijce:

Potpisan ugovor o �nanciranju projekata Parolimpijskog saveza i

dodijeljena državna odlikovanja

Autor Biram DOBRO Ažurirano 28 stu, 2024

fotogra�ja: Ivo Krištić

Vlada i predsjednik Republike Hrvatske podržali su hrvatske

paraolimpijce: Potpisan ugovor o �nanciranju projekata

Parolimpijskog saveza i dodijeljena državna odlikovanja



ZDRAVLJE

This website uses cookies to improve your experience. We'll assume you're ok with this, but

you can opt-out if you wish. Read MoreAccept

11/29/24, 8:00 AM Ivo KRIŠTIĆ: Dva brda - Biram DOBRO

https://biramdobro.com/ivo-kristic-dva-brda/ 1/7

https://biramdobro.com/
https://biramdobro.com/category/sadasnjost/
https://biramdobro.com/category/sadasnjost/zdravlje/
https://biramdobro.com/author/aaa/
https://biramdobro.com/category/sadasnjost/zdravlje/
https://biramdobro.com/c
https://biramdobro.com/c
https://biramdobro.com/c
https://biramdobro.com/c
https://biramdobro.com/c
https://biramdobro.com/c
https://biramdobro.com/c


Vlada Republike Hrvatske dala je snažnu podršku hrvatskim paraolimpijcima.

Upravo na dan obilježavanja 60. obljetnice parasporta u Hrvatskoj, u svečanoj

atmosferi je potpisan ugovor između Vlade RH i Hrvatskog paraolimpijskog

saveza vrijedan 4 milijuna eura, sredstva su osigurana iz  Europskog socijalnog

fonda. To je samo dio mozaika potpore parasportu kako bi se osigurale

kvalitetne  pripreme naših vrhunskih sportaša za nadolazeća natjecanja.

Ovom događaju, uz predsjednika Hrvatske Vlade Andreja Plenkovića i ministra

turizma i sporta Tončija Glavine, nazočili su i predsjednik Međunarodnog

paraolimpijskog odbora Andrew Parsons, predsjednik Hrvatskog

paraolimpijskog odbora Ratko Kovačić te paraolimpijci, osvajači medalja na

Paraolimpijskim igrama u Parizu. 

Ugovor o dodjeli bespovratnih sredstava za projekt „Jačanje sustava

parasporta u Republici Hrvatskoj“ su potpisali ministar turizma i sporta Tonči

Glavina, predsjednik Hrvatskog paraolimpijskog odbora Ratko Kovačić i

ravnatelj Hrvatskog zavoda za zapošljavanje Ante Lončar.

“Sve ste nas oduševili vašim sjajnim rezultatima”, poručio im je predsjednik

Vlade Andrej Plenković  naglasivši „Ključna poruka je poruka jednakosti,

uključenosti i integracije prema osobama s invaliditetom, koje će na najbolji

način znati iskoristiti vrijeme u sportu kao sjajan alat koji u ovom konkretnom

kontekstu donosi osmijeh na lica mnogih“.

Iskoristio je prigodu i čestitao na 60 godina paraolimpizma i uopće parasporta

u Hrvatskoj, istaknuvši da je Vlada u dosadašnjem dijelu trećeg mandata

itekako napravila iskorake i u pogledu �nanciranja i u pogledu podrške te da

će u proračunu za 2025. biti više novca za sport i parasport nego ikada do sada.

“To su sjajne poruke na tragu velikih uspjeha, entuzijazma, htijenja, volje i

izdržljivosti prije svega naših sportašica i sportaša, njihovih trenerica i trenera,

ali isto tako i cijele strukture koja vodi organizaciju”, kazao je premijer

Plenković.
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paraolimpijskog ciklusa te da vjeruje da će na igrama u Los Angelesu 2028.

hrvatski paraolimpijci ostvarivati i daljnje vrhunske rezultate kojima će

povećati sjajan broj od 30 Olimpijskih medalja do sada.

Predsjednik Hrvatskog parolimpijskog odbora Ratko Kovačić istaknuo je da je

sport najjači alat za socijalnu integraciju osoba s invaliditetom, stoga je

naglasio važnost ovog Ugovora na kojem se dugo radilo.

Dodijeljena četiri milijuna eura bespovratnih sredstava iskoristit će se za

povećanje socijalne uključenosti osoba s invaliditetom i djece s teškoćama u

razvoju, kroz sudjelovanje u parasportskim aktivnostima. Projektom će se

ostvariti značajan dugoročni učinak na osobe s invaliditetom i djecu s

teškoćama u razvoju. Kroz edukaciju trenera i instruktora, organizacije će

dobiti kvali�cirane stručnjake koji mogu dugoročno provoditi aktivnosti, dok

će sportski klubovi i savezi dobiti stručne resurse koji će im omogućiti daljnji

razvoj parasportskih aktivnosti i nakon završetka projekta.

Ministar turizma i sporta Tonči Glavina kazao je da će se ovim Ugovorom

značajno �nancijski poduprijeti rad Hrvatskog paraolimpijskog odbora.

“Radi se o direktnoj dodjeli četiri milijuna eura iz Programa Učinkoviti ljudski

potencijali, a osnovni cilj je da značajno poboljšamo uvjete i povećamo

uključivost osoba s invaliditetom i mladih s poteškoćama u razvoju”, kazao je

ministar pojasnivši da će se posebno poticati usavršavanje stručnjaka za rad s

osobama s invaliditetom i djecom s teškoćama u razvoju te će se pružanjem

ove �nancijske potpore parasportu povećati  kvaliteta rada trenera i proširiti

baza parasportaša.

Predsjednik Međunarodnog olimpijskog odbora Andrew Parsons poručio je da

se kroz odlične rezultate paraolimpijskog sporta i parasporta općenito vidi

odličan posao koji se obavlja u Hrvatskoj.

Paraolimpijski sport u Hrvatskoj je postao puno više od samog osvajanja

medalja, naglasio je. Radi se o uključivanju osoba s invaliditetom u društvo,

stoga Ugovor koji je danas potpisan predstavlja još jedan dokaz posvećenosti

hrvatske Vlade i Hrvatskog paraolimpijskog odbora u razumijevanju sporta kao
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alata za uključivanje i promjenu percepcije o osobama s invaliditetom, koje

postaju nadahnuće.

Ovaj Ugovor pridonijet će tome da svaka mlada osoba s invaliditetom može

prakticirati sport s trenerima koji znaju kako ih najbolje trenirati i kako najbolje

razvijati njihove vještine.

U istom tjednu predsjednik Republike Zoran Milanović uručio je odlikovanja

hrvatskim olimpijcima i paraolimpijcima, sportašima i trenerima, koji su osvojili

medalje na nedavnim Olimpijskim i Paraolimpijskim igrama u Parizu, a nisu

još odlikovani, kao i Povelje Republike Hrvatske Hrvatskom atletskom savezu,

Hrvatskom veslačkom savezu te Hrvatskom judo savezu.

Predsjednik Milanović u svom govoru je istaknuo:

“Srećom, kada je sport u pitanju, tu su stvari dosta jasne. Odabrani ste

temeljem svojih rezultata. Zajednica, hrvatska država na ovaj simbolički način

prepoznaje ono što ste radili,” poručio je predsjednik Milanović naglašavajući

važnost jasnih kriterija kod odlikovanja.

“Ovo su sve osobne priče iza kojih stoje ljudi sami, njihove obitelji, roditelji,

prijatelji, momci i djevojke. Ta dvojnost ovog uspjeha je, po meni, bit i fokus

ove priče. Dakle, ona prije svega počinje iz osobne ljubavi prema sportu, iz

ambicije, želje za uspjehom koji je ljudski poriv i poticaj. I to je neodvojivo od

ljudske prirode”, 

“Kad svira himna, ti stojiš ispod nje. I to mora biti veličanstvena stvar koju ja

nisam niti ću iskusiti i na tome imam pravo biti malo zavidan.”

Na kraju svog obraćanja predsjednik RH Zoran Milanović zahvalio se svim

sportašima, njihovim obiteljima, trenerima te sportskim savezima na

doprinosu hrvatskom sportu i promociji hrvatskog imena diljem svijeta. “Još

jednom hvala vam u osobno ime, u ime Republike Hrvatske, ako to tako mogu

reći na jedan simbolički način. Pratimo ono što radite, gledali smo sa

uzbuđenjem i radošću Olimpijade i vjerujem da ćemo ju gledati i opet. I da će

neki od vas, a sigurno neki novi, stajati pod hrvatskom zastavom dok se bude

svirala hrvatska himna,” naglasio je predsjednik Milanović
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Predsjednik Hrvatskog paraolimpijskog odbora, Ratko Kovačić u svom govoru

naglasio je kako je ponosan na uspjeh hrvatskih paraolimpijaca koji su u Parizu

nastupili u šest sportova s 22 sportaša i osvojili četiri medalje. “To su izvanredni

rezultati mlade generacije koja gleda prema budućnosti, a uspjesi su plod

predanog rada trenera i stručnih kadrova, unatoč skromnim uvjetima.”

Predsjednik Hrvatskog olimpijskog odbora, Zlatko Mateša u svojoj zahvali

istaknuo je da su uspjesi hrvatskih sportaša na Olimpijskim igrama u Parizu

potvrda svjetske prepoznatljivosti hrvatskog sporta, naglasivši kako je biti

među 15 posto najboljih od 206 zemalja iznimno postignuće. “Ova priznanja su

simbol zahvalnosti sportašima, trenerima i savezima za vrhunske rezultate koji

pronose slavu naše zemlje diljem svijeta.” 

Redom Danice hrvatske s likom Franje Bučara za izniman sportski uspjeh i

osvajanje medalja na Olimpijskim i Paraolimpijskim igrama u Parizu 2024., te

promociji sporta i ugleda Republike Hrvatske u svijetu odlikovani su osvajačica

zlatne medalje u judu Barbara Matić, osvajačica srebrne medalje u tenisu

Donna Vekić, osvajač srebrne medalje u vaterpolu Toni Popadić, odlikovanje je

preuzeo tajnik Hrvatskog vaterpolo saveza Ivan Milaković, osvajačica brončane

medalje u taekwandou Lena Stojković, osvajač brončane medalje u bacanju

kugle Luka Baković, osvajač brončane medalje u streljaštvu Miran Maričić te

njihovi treneri Damir Bošnjak, Nikola Horvat, Veljko Laura, Marko Mastelić i

Vladimir Preradović.

Za osobite zasluge u promicanju, poticanju i razvoju atletskog sporta u

Republici Hrvatskoj, te postignutim vrhunskim sportskim rezultatima u zemlji i

inozemstvu, Povelja Republike Hrvatske dodijeljena je Hrvatskom Atletskom

savezu. Povelju je preuzeo potpredsjednik Hrvatskog atletskog saveza Marko

Jakopović.

Za osobite zasluge u promicanju, poticanju i razvoju judo sporta u Republici

Hrvatskoj, te postignutim vrhunskim sportskim rezultatima u zemlji i

inozemstvu, Povelja Republike Hrvatske dodijeljena je Hrvatskom judo savezu.

Povelju je preuzela predsjednica Hrvatskog judo saveza dr. sc. Sanda Čorak.
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Povelja Republike Hrvatske dodijeljena je i Hrvatskom veslačkom savezu, za

osobite zasluge u promicanju, poticanju i razvoju veslačkog sporta u Republici

Hrvatskoj, te postignutim vrhunskim sportskim rezultatima u zemlji i

inozemstvu. Povelju Republike Hrvatske preuzeo je predsjednik Hrvatskog

veslačkog saveza Željko Kisić.

Govorom zahvale u ime odlikovanih sportašica i sportaša te njihovih trenera

obratila se Barbara Matić, hrvatska judo olimpijka i osvajačica zlatne medalje u

judu na olimpijskim igrama u Parizu 2024. godine, koja je istaknula kako je

sport za sve prisutne mnogo više od samog natjecanja te prilika za

predstavljanje Hrvatske svijetu: „Imamo priliku, svi radom i trudom, doprinijeti

širenju svijesti o našoj Hrvatskoj i pokazati tko smo i što smo“, naglasila je kako

će im ovo priznanje biti dodatna motivacija za buduće uspjehe. „Nadam se da

ćemo vas i dalje činiti ponosnima i da u budućnosti možemo očekivati još više

medalja,“ istaknula je na kraju.

A mi kao medij koji već dugo pratimo sport i bodrimo sve naše sportaše,

nadamo se da  zahvala sportašima na njihovom trudu nije samo dio

predizbornog folklora, već da će mnoga obećanja biti ispunjena. Sport kao

mjesto gdje smo svi ravnopravni, sport kao doživljaj u kojem svi dajemo 200%

sebe treba biti prioritet zajednice, ulaganje u sport višestruko se vraća

zdravljem djece i mladih, dugoročno štedimo na zdravstvu. U Europi i svijetu

problem pretilosti posebice kod mladih postao je sve veći, veliki broj mladih

prelaskom u srednju školu prestaje sa aktivnim treniranjem.

Zbog svega navedenog potrebno je omogućiti da se svako dijete bez obzira na

veličinu mjesta, njegov materijalni i zdravstveni status bavi se sportom. Znam

da smo zajednica koja još uvijek novac iz lokalnih proračuna radije troši na 

javne  zabave i pečenje kobasica kako bi se njima kupili glasovi pred izbore,

dok se primjerice u Njemačkoj novcima iz pokrajinskog proračuna �nancira se

 bavljenje sportom za svu djecu i mlade do navršenih njihovih 18 godina,. Sve je

besplatno bez obzira na koliko sportova išli i trenirali.

Znam da je za nas to samo nedosanjani san, ali to je Hrvatska kakvu bi smo svi

voljeli vidjeti, to je nešto čemu trebamo težiti.
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Besplatan sport za sve…

Ivo KRIŠTIĆ

Ova web-stranica koristi Akismet za zaštitu protiv spama. Saznajte kako se obrađuju podaci komentara.

Tekst je �nanciran sredstvima Agencije za elektroničke

medije iz programa

poticanja novinarske izvrsnosti
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